
 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

 

Naturbruksskolorna har en viktig roll att utveckla gröna näringar i Västra Götaland, 
samtidigt som det är i linje med regionens fokusområde att vara en ledande kunskapsregion. 
För oss Socialdemokrater är det viktigt med tillgång och närhet till utbildning såväl som 
satsningar inom jobb och utvecklingsmöjligheter inom gröna näringar. Vi ser det som ett 
långsiktigt sätt att säkra den framtida livsmedelsförsörjningen och en möjlighet att utveckla 
en levande landsbygd. Skolorna har en viktig roll i att uppfylla målen i strategin VG2020 och 
den nationella livsmedelsstrategin. Socialdemokraterna har vid flera tillfällen påpekat att 
avveckling av naturbruksskolorna är defensivt och fel väg att gå. 

Omställningskostnaderna har hittills uppgått till ca 120 mnkr. Samtidigt har regionen sålt tre 
avvecklingsskolor till privata intressen för ungefär samma belopp.  Därutöver är behovet av 
investeringar i regionens kvarstående skolor mycket stort. Fokusering kring trädgårds- och 
hästutbildningar, vilka vi bejakar, kommer också att ställa ytterligare krav på verksamheten. 
De nya privata aktörerna kommer dessutom att konkurrera om samma elever, vilket 
sannolikt leder till att det planerade ökade söktrycket mot de regionala skolorna sannolikt 
inte kommer att infrias. Avvecklingsprocessen har dessutom skapat problem i relationen till 
berörda kommuner, då vissa delregioner nu helt saknar tillgång till en skola i rimligt avstånd. 
Frågetecknen hos näringen har dessutom varit många, inte minst mot bakgrund av det 
ökande rekryteringsbehovet. Sammantaget ställer vi oss frågande till hur hela 
avvecklingsprocessen har hanterats. 

Att den moderatledda majoriteten har drivit igenom avvecklingen tre naturbruksgymnasier är 
beklagande. Socialdemokraterna har utan framgång drivit en annan linje med satsningar på 
regionens skolor, något som majoriteten har varit lomhörd för. 

Mot bakgrund av ovanstående vill vi därför se en extern oberoende granskning av hela 
hanteringsprocessen.    

 


